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Després d ’un petit paréntesi, iniciem 
aquí una nova temática del blues 
que ens portará a conèixer una de 
les seves formes d ’expansió més 
importants: els clubs; per a una gran 
majoria d’amants del blues o del jazz 
aquests locals representen la máxi
ma expressió d ’aquesta música, 
dones és el Ileo en es poden “fami- 
liaritzar” amb els diferente músics, 
sobretot amb aquells per els que se 
sent una admiració especial, i més si 
al seu talent hi afegeixen una bona 
dosi de carisma que porta a sentir-te 
encara més identificat amb ells.

Alguns d ’aquests clubs es conver- 
teixen a més a més amb segells dis- 
cogràfics propis, dones enregistren 
totes o la majoria de les actuacions 
que s’hi fan i per tant esdevenen molt 
més importants i famosos entre els 
aficionats; de entre tots, però, només 
una patita part arriben a estar consi- 
derats o etiquetats corn a mitics o lle- 
gendaris, sobretot aquells que por
ten molts anys en funcionament i que 
han vist desfilar per els seus escena- 
hs un bon grapat de músics que han 
aconseguit amb el temps arribar a 
dalt de tot i cotitzar-se corn auténti- 
ques figures del gènere.

Començarem aquest recorregut a 
la nostra ciutat i ho farem amb el més 
novell, però que tot i el poc temps 
que porta funcionant, s ‘ha convertit 
en el més prolific i actiu de tots: el 
Jam Session.

Situât a pie centre de la ciutat, con- 
cretament al carrer Raval de Dins12, 
manté una intensa activitat musical 
en viu que comença els dimecres
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font honor al seu nom, portant a 
terme unes sessions improvisados 
amb músics locals aficionats, de jazz 
i blues, a partir de les onze de la nit 
aproximadament i en les que tothom 
qui ho cregui convenient i es vegi 
capaç hi pot participar; els dijous el 
reputat mùsic de jazz Eroi Woiski, 
imparteix unes classes práctiques 
de cant per als qui vulguin introduir- 
se O minorar en aquest camp i els 
divendres i dissabtes tenen Hoc les 
actuacions en viu pròpiament dites, 
moites de les quais totalment reco- 
manables atés el gran nivell i qualitat 
dels intérprets; músics i grups de 
prestigi corn Philipe Colom. Amadeu 
Casas, Loti Lewis, August Tharrats, 
Tandoori Lenoir o Midnight Ro
ckets, per posar només un exemple, 
han fet les delicies dels aficionats, 
que malauradament, no sempre son 
tants corn el local, els músics i els 
seus propietaris mereixerien; els 
dimarts, no hi ha actuaciò en viu però 
es pot gaudir de la millor música 
ambiental de jazz i de blues aixi corn 
de videos del mateix estil, en una 
atmosfera íntima i acollidora que els 
seus responsables, Joan Recolons i 
Conxita Alemany, cuiden i mimen 
realitzant un esforç encomiadle per 
mantenirviu aquest local, tot un luxe, 
en una ciutat com aquesta.

En quin moment veu decidir enge- 
gar un local d ‘aqüestes caractéristi
ques i amb música en viu de Jazz i 
Blues?

Dones el principi es pot situar un 
grapat d'anys enrere, concrètement 
quan tenia divuit anys, moment en 
que vaig descubrir el jazz i ja que no 
m’hi vaig poder dedicar com a músic 
per problèmes laboráis, la meva 
iMusió era arribar a tenir algún dia un 
club de jazz; i estic molt content
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d’haver-ho aconseguit i mirarem d’a- 
guantar tot el que puguem perqué és 
un mén molt difícil.

Tenint en compte que proveniu de 
Barcelona, quin va estar el motiu 
per el que el veu obrir a Sabadell; 
per la poca oferta d’aquesta música 
o per altres raons?

Básicament per la poca oferta i, per 
tant, per la quasi nuHa competéncia 
en aquest sentit; a Barcelona hi han 
bastante locals per escoltar jazz i en 
canvi aquí a Sabadell apart del 
Griffin, pràcticament no queda res; 
també vam pensar que un club d ’a- 
questes caractéristiques al centre de 
la ciutat seria un bon punt d ’atracció 
per a la gent que li agrada el jazz, no 
tant sols per venir a veure actuar els 
musics, sinó per passar una bona 
estona escoltant bona mùsica am
bientai mentre es pren una copa.

Ens pots explicar una mica els 
teus inicis com bon aficionat al 
jazz?

Tot va començar quan em vaig 
comprar el primer tocadiscs quan 
tenia setze anys; m’agradava la 
mùsica en generai i encara no tenia 
definida la meva personalitat en 
aquest sentit; el meu germà em va 
preguntar quin seria el primer disc 
que posaria i em va parlar d ’un grup 
anomenat The Shadows, que només 
tocaven instrumentals(he de dir que 
tant al meu germà com a mi sempre 
ens ha agradat més la mùsica instru
mental que la cantada) vaig decidir 
comprar un disc d ’aquest grup, que 
en aquell temps es tractava d ’un EP, 
és a dir, un disc senzill però de qua
tre temes i em van entusiasmar tant 
que vaig començar a comprar discs 
dels Shadows i a anar a tots o quasi 
tots els concerts que podia a 
Barcelona dels diferents grups que 
hi actuaven, però amb el temps em 
vaig adonar que aquest tipus de 
mùsica més aviat comercial com 
Shadows, Beatles etc, m’avorria una 
mica perqué quan havia sentit els 
discs tres o quatre vegades ja m’ho 
sabia de memòria i jo necessitava

quelcom més; al cap de poc vaig 
descobrir grups com Ten Years After 
i Creedence Clearwater Revival o 
Jethro Tull que, a mitja cançé, im- 
provisaven soles que m’encantaven; 
per altra banda, vaig conèixer un 
altre grup anomenat Booker T. & the 
M.G’s, que tocaven amb Hammond 
B-3 i que em va deixar bocabadat, 
més tard Brian Augher, també amb 
Hammond i, finalment, Jimmy Smith, 
probablement el rei indiscutible d’a
quest instrument i que va ser definitiu 
per entrar totalment en el mon del 
jazz; a partir d ’aqui em vaig dedicar 
a buscar llocs per Barcelona on es
coltar jazz però m’en vaig adonar 
que no hi havia massa cosa, tant sols 
la Cova del Drac, el festival de jazz 
durant el més d ’octubre i la velia 
Jazz Cava de Terrassa: d aquesta 
manera és corn em vaig introduir en 
aquest mén.

Qui és el responsable de la deco- 
ració i l’estètica del locai, tu o la 
Conxita?

A nosaltres ja ens agradava aquest 
Hoc abans de comprar-lo; tenia les 
parete insonoritzades i totes les fotos 
i quadres que pots veure ja els tenia 
guardate a casa foia molt de temps i 
sempre pensava allò de “si un dia 
aconsegueixo tenir un club de jazz 
les penjaré a la paret” ; l’ùnic que fem 
ara és renovar-les a mida que tenim 
l’oportunitat d ’anar coneixent nous 
mùsics.

Quin tipus de pùbiic assisteix nor- 
malment aqui als concerts?

Acostuma a ser un pùbiic de trenta 
anys en endavant, parelles o gent 
sola, però poca gent jove excepte 
els dies que fem blues.

Ùltimament apart de jazz i blues 
heu fet actuacions d’altres tipus de
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música, tipus revival, bàsicament 
dels 60; aixô és perqué costa molt 
viure només del jazz i més en una 
ciutat com Sabadell?

Jo creo que és impossible viure 
només del jazz, es fa purament per 
afielé, per aixé esporádicament fem 
aquests altres tipus de concerts, jun- 
tament amb els de blues, que enca
ra que com a música formi part de la 
mateixa familia, a nosaltres ens agra
da més el jazz.

l’Estiu passât com a cloenda de la 
temporada veu portar un grup que 
toca música de Shadows anomenat 
Sombras, que van omplir totalment 
el local i amb gent que fins i tot es va 
desplaçar des de Barcelona; pot ser 
aixô un indici de que la gent sent 
una atracció una vegada més per la 
música deis 60 i caldria incrementar 
aquest tipus d’actuacions?

Jo vaig portar els Sombras perqué 
com ja hem comentat abans tocaven 
la música instrumental amb la quejo 
em vaig iniciar: Shadows, Peque- 
nikes, Spotniks, Ventures, Relám
pagos etc. i quan els escolto s’em 
posa la pell de gallina; és per aixé 
que creo que al menys tocaran un 
pareil de vegades a l’any; també hi 
ha un grup anomenat Abbey Road, 
que fa música de Beatles i que 
també intentarem portar perqué sén 
estiis de música que han marcat una 
época.

Quins han estât els grups més exi
tosos o quines han estât les actua- 
cions més “glorioses”, aquellas que 
no s’obliden mai?

Indiscutiblement les de blues sén 
les que arrosseguen més gent; 
només et diré que la més memorable 
va estar la d’August Tharrats Blues 
Trio amb la Txell Sust, que va servir 
per celebrar el primer aniversari; em

vaig haver de posar a la porta del 
carrer per no deixar entrar a més 
gent, tot i que la vaig deixar oberta 
perqué, al menys ho sentissin des de 
fora; si arribem a tenir un club el 
doble de gran l’haguéssim empierti

I per a tu, com a satisfacció perso
nal, quin ha estât el millor o de quin et 
sents més orguliós d’haver portât?

Per a nosaltres el Perico Sambeat, 
probablement el millor saxofonista 
d ’Espanya, tot i que va ser molt difícil 
portar-lo i ens va costar molt i també 
els Tandoori Lenoir, que va ser una 
gran satisfaccié personal tenir-los 
aquí; també voldria nomenar a Lucky 
Guri, Loti Lewis i a un saxofonista 
americá afincat a Madrid, anomenat 
Bob Sands.

El fet de tenir un club de jazz i 
haver d’organitzar concerts durant 
tot l’any suposa un sacrifici impor
tant ja que és pràcticament impossi
ble per part vostra assistir a altres 
actuacions que fan les gran estre
lles del gènere; com ho porteu aixô?

Nosaltres ja ens vam mentalitzar 
molt quan vam obhr de que hauhem 
d’assumir aquest handicap, però la 
veritat, corn que ja hem assistit a 
tants concerts, ho portem força bé; 
de totes formes cada any, al juliol, 
intentem tancar uns dies per veure i 
gaudir d ’alguns festivals de jazz 
importants corn el d’Andorra, Gue- 
txo O Sant Sebastià, ja que és una 
bona época i en fan bastante.

Com veus la nova temporada que 
acaba de començar; creus que será 
més exitosa que l’anterior?

De moment he observât que als 
concerts hi assisteix molta gent; una 
altra cosa és que econòmicament 
ens hi surti rendible perqué com ja 
saps, al no fer pagar entrada, només

incrementem una mica el preu de les 
consumicions, però moites vegades 
la gent no consumeix el que seria 
minimament desitjable i em sap molt 
de greu perqué demostren no ser 
conscients del preu que tu has de 
pagar per aconseguir portar deter
minate mùsics.

Quins són els vostres projectes 
més immédiats?

Bàsicament porta mùsics de quali- 
tat i, més endavant, intentar portar 
algún músic de renom internacional 
tot i que és molt difícil principalment 
pel tema economie; però ho intenta
rem.

Com bon aficionat al jazz i a la 
bona mùsica deus tenir una extensa 
discografia.

l’Ùltima vegada que vaig contar els 
dies tenia uns cinc mil L.Ps entre 
jazz, blues i mùsica dels 60 i 70 i uns 
dos mil C.Ds, és a dir entre set mil i 
vuit mil discs.

Impressionanti Bé, dones si et 
sembla podem donar per acabada 
aquesta entrevista; t’agradaria co
mentar alguna altra cosa que hagi 
quedat pendent ?

Si; només agrair tot l’esforç i la 
dedicacié que porta a terme la meva 
dona ja que sense ella aixé difícil- 
ment podría tirar endavant.

Dones felicitats Conxita per la teva 
encomiable dedicació i tenacitat 
que esperem veure ámpliament 
recompensada algún dia.
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